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Zápis z plenárního zasedání  

Rady vlády pro informační společnost 

 

Termín zasedání: 13. srpna 2021 od 9:30 hod. 

Místo konání: formou videokonference přes aplikaci Webex 

 

Člen Instituce Zástup 
Ing. Vladimír Dzurilla MV Předseda RVIS 
Mgr. Zdeněk Zajíček ICT Unie Místopředseda RVIS 
Mgr. Michal Herudek MV V z. Mgr. Petra Vokáče 
Ing. Roman Vrba MV Tajemník RVIS 
JUDr. Jaroslav Strouhal MV Člen 
Ing. Jan Koudelka  MMR Člen 
Ing. Jaroslav Šmíd 
 

NÚKIB Člen 
Ing. Oleg Blaško MZe Člen + v z. Mgr. Jana Sixty 
Ing. Petr Očko, Ph.D. MPO Člen 
Ing. Jiří Borej MZd Člen 
Ing. Blanka Cupáková MO Člen 
Ing. Tomáš Kučera ÚV Člen 
Mgr. Zdeňka Kábrtová 
 

ÚV Člen 
Ing. Milan Lonský MPSV Člen 
Ing. Jan Landa MŽP Člen 
Ing. Václav Jelen MŠMT Člen 
Mgr. Radoslav Bulíř MF Člen 
Ing. Eva Krumpová ČSÚ Člen 
Ing. Karel Štencel ČÚZK Člen 
Mgr. David Krupa 
 

ČTÚ Člen 
Ing. Ladislav Němec 
 

MD Člen 
PhDr. Lenka Druláková MPSV Člen 
Ing. Petr Böhm, Ph.D. 
 

ČSÚ Člen 
Michal Bláha AKČR V z. Mgr. Petry Peckové 
Ing. Tomáš Pešava MZV V z. Ing. Tomáše Kryla 
Ing. Hana Tajčová MSp V z. Ing. Zbyňka Spousty 
Mgr. Ondřej Ferdus SPČR V z. Mgr. Mileny Jabůrkové 
Ing. Miroslav Paclík, Ph.D. 
 

ÚPV Člen 
Ing. Michal Vackář RRTV Člen 
Mgr. Jaromír Adamuška 
 

MŽP Člen 
Ing. Michal Pešek SZR Stálý host 
Ing. Vilibald Knob MV Stálý host 
Marcel Vavřík UZS Stálý host 
Ing. Martin Štícha MPO Host 
Mgr. Petra Klapalová MV Host 
Mgr. Martin Bednář MPO Host 
Ing. Jana Vodičková MŽP Host 
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Mgr. Jiří Kárník MV Host 
Mgr. Zbyšek Stodůlka NAČR Host 
Mgr. Martin Horváth NAKIT Host 
Marek Pur NAKIT Host 
Ing. Jaroslav Ouřada MK Host 
Ing. Tomáš Šedivec MV Host 
Václav Švec MO Host 
Mgr. Přemysl Sezemský MSp Host 
Štěpán Růt ÚV Host 
Zuzana Jandová ÚV Host 
Mgr. Filip Zavřel MV Host 
Mgr. Nikola Kučerová MV Host 
Ing. Martina Himmelová STC Host 
Anna Kočovská  MMR Host 
Ing. Jolana Pastyříková MV Odd. RVIS 
Ing. Pavel Poledna MV Odd. RVIS 
Mgr. Lucie Vaníčková MV Odd. RVIS 
Zdeňka Ráczová MV Odd. RVIS 
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Program jednání: 

 

1.       Zahájení jednání 

2.      Digitální Česko 

A. Implementační plány DČ, Národní plán obnovy 

B. Katalog služeb 

D. Single Digital Gateway 

3.      Analýza Federace portálů 

4.      Změny v Národní architektuře eGovernmentu 

5.      Propagace eGovernmentu 

6.      eJustice 

7.  Různé 

8.   Závěr  
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1) Zahájení jednání  

Předseda Rady vlády pro informační společnost (dále jen „RVIS“ nebo „Rada“) zahájil 
jednání a přivítal všechny přítomné. S celkovým počtem třiceti účastníků s právem 
hlasovat prohlásil zasedání za usnášeníschopné. 

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost jednomyslně schválila navržený 
program zasedání. 

 

2) Digitální Česko 

Ing. Očko představil aktuální dění na MPO v oblasti pilíře Digitálního Česka (dále jen „DČ“) 
Digitální ekonomika a společnost.  

Uvedl, že v oblasti aktivit, které probíhají za spolupráce s ÚV, probíhá do 3. září 2021 
veřejná konzultace k legislativnímu návrhu Evropské komise Data Act, který upřesňuje 
přístup k datům a jejich využití, a to zejména v soukromém sektoru, a doplňuje tak Data 
Governance Act. Dne 19. srpna 2021 je k Data Act pořádán on-line seminář. Mgr. Ferdus 
doporučil projednání Data Act i na jednání RVIS, neboť se zde jedná i o sdílení dat B2B 
na principu smluvního vztahu. Ty musí být motivovány a musí u nich být vždy zachován 
princip dobrovolnosti. Ing. Dzurilla v reakci uvedl, že i v rámci Národního plánu obnovy 
(dále jen „NPO“) se myslelo na financování Data Act a přípravu legislativy pro individuální 
anonymizovaná data, aby byl trh otevřen pro všechny. Epidemie Covid-19 ukázala 
konflikt mezi potřebou sdílení dat a obavami z jejich zneužití. Zvažuje se i to, aby byl 
požadavek na publikaci sady otevřených dat součástí výběrového řízení na agendový 
systém, stejně jako např. napojení na Portál občana.  

Započíná implementace programu Digital Europe, kde plní MPO koordinační roli. Blíží 
se aktivita Testovací a experimentální centra pro umělou inteligenci, přičemž v ČR 
je několik institucí, které se mohou stát testovacím místem. Proto pořádá MPO 10. září 
2021 on-line seminář k sektorovým testovacím a experimentálním centrům.  

Vzhledem k četným evropským aktivitám na poli umělé inteligence, je na 22. září 2021 
připravováno zasedání Výboru pro umělou inteligenci, který je zřízen pod RVIS. 
Diskutovat se bude o balíčku Regulace umělé inteligence, který bude mít značné dopady 
na veřejný i soukromý sektor a je k němu zpracovávána rámcová pozice za ČR, evropských 
digitálních inovačních hubech, o výše zmíněných testovacích centrech ad.  

MPO se chopilo koordinace předvýzvy pro evropský projekt v oblasti cloudové 
infrastruktury, který bude součástí IPCEI.  

K dalším posunům neustále dochází v oblasti evropských digitálních hubů, kde jsou stále 
vyhlašovány nové výzvy.  

Běží příprava legislativy dalších digitálních aktérů v Data Governance Act a v pracovních 
skupinách se pracuje na Data Services Act. Obojí bude tématem pro české předsednictví 
v EU.  

Na dotaz Ing. Dzurilly, uvedl Ing. Očko, že MPO monitoruje stav iniciativy Gaia-X. Projekt 
vznikl za spolupráce Německa a Francie a v současnosti je snaha jej rozšířit 
na celoevropskou úroveň, což ale znevýhodňuje další státy. Ve spolupráci se SP ČR 
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je zvažováno, jak k projektu přistoupit. Mgr. Ferdus potvrdil, že i SP ČR projekt sleduje, 
ale zapojení zatím nedoporučuje. Ing. Dzurilla požádal o rozšířené jednání i za účasti MV 
a SPCSS. Ing. Šmíd doplnil, že jsou již, na úrovni EU, pracovní skupinou Stakeholderů 
připravována certifikační schémata EUCS. Vzhledem k převážnému zastoupení 22 firem, 
které Gaiu X založily, ve skupině se dá předpokládat prosazení jejich standardů 
a požadavků. NÚKIB jejich aktivitu sleduje.  

Mgr. Ferdus poděkoval Ing. Očkovi za personální posílení MPO, které přineslo postup při 
přípravě zákona a elektronických komunikacích.  

Mgr. Horváth požádal členy Rady o součinnost na připravovaném ICT benchmarku 
veřejné správy. Principiálně zde zůstane zachována osnova benchmarku z roku 2018, 
která bude doplněna o některá aktuální témata. Změní se ovšem struktura úřadů, které 
budou v rámci benchmarku osloveny. Zachována zůstanou všechna ministerstva, 
ale dalších cca 20 úřadů bude vybráno podle velikosti a rozsahu jejich ICT. Seznam 
je dosud diskutován a bude zaslán jako příloha materiálů z dnešního jednání. Každý 
z úřadů se navíc může benchmarku zúčastnit na svou žádost. Nástroj, vytvořený pro 
potřeby benchmarku, bude dostupný pro vyzkoušení všem a nabídne tak možnost 
otestování vlastní informační koncepce. Vítáno bude i zapojení krajů a obcí.  

Digitální zmocněnci úřadů budou kvůli benchmarku oslovováni od příštího týdne. 
Digitální vyplnění by mělo být doplněno o asistenci zástupce NAKIT či OHA, tak aby 
nedocházelo k nejasnostem. Sběr informací a vyhodnocení proběhne v ideálním případě 
do konce roku 2021.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace o programu Digitální Česko.  

 

A. Implementační plány DČ, Národní plán obnovy 

Bc. Pur informoval o stavu přípravy Implementačních plánů DČ 2022. K materiálům 
probíhá aktuálně meziresortní připomínkové řízení a zapracovávány jsou i neformální 
připomínky obdržené z resortů. Mezní termín pro zaslání připomínek je stanoven 
na 19. srpna 2021. Vypořádání bude probíhat do 24.  srpna 2021 za diskuse 
s připomínkovými místy. Předložení materiálu vládě proběhne do 31. srpna 2021 a dle 
aktuálně platného harmonogramu jej vláda projedná dne 6. září 2021. V průběhu září 
a října tohoto roku proběhne vyjednávání o přidělení finančních nadpožadavků.  

Ing. Šedivec dodal, že přílohou implementačních plánů je Prováděcí dokument programu 
DČ pro čerpání z IROP 2021+. Součástí je obsáhlý podrobný popis cyklu realizace záměru. 
Upozornil, že v minulých letech nebylo možné uznat cloudové služby jako výdaj v hlavní 
aktivitě.  

Bc. Pur dále uvedl, že v rámci Národního plánu obnovy (dále jen „NPO“) na národní úrovni 
je MV vlastníkem digitálních komponent 1.1 a 1.2. Koordinuje je nově samostatné 
oddělení strategií a ESIF, kontaktními osobami jsou paní Iva Mitttner Hejtmánková a paní 
Nikola Kučerová.  

Český NPO byl 19. července 2021 schválen Evropskou komisí, celková alokace digitálních 
komponent je ve výši 9,911 mld. Kč bez DPH. MF aktuálně alokovalo peníze na pokrytí 
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NPO, jednotlivé částky pro digitalizaci budou přiděleny do rozpočtových kapitol 
příslušných gestorů, nebude-li to možné, budou přiděleny na MV. Nyní je nutné 
zkontrolovat a finalizovat jednotlivé dokumenty, což přináší poslední možnost jejich 
drobných úprav, s výjimkou finančních požadavků.  

Dne 12. srpna 2021 byla jednotlivým kontaktním osobám odeslána žádost o potvrzení 
termínů realizace z důvodu změny dostupnosti finančních prostředků z EU. Termín pro 
potvrzení je stanoven do 19. srpna 2021, tak aby mohly být kompletní materiály 
předloženy MPO 20. srpna 2021. Schválení Radou EU je naplánováno na začátek září 
2021, na přelomu září a října 2021 by měly být vydány metodické a implementační 
materiály Evropské komise. Implementační plány pro národní projekty jsou již 
připravovány a následně budou doplněny dle evropských pokynů.  

Mgr. Kučerová uvedla, že na oddělení strategií a ESIF probíhají úvahy nad možnou 
podobou plánů komponent 1.1 a 1.2. Za tímto účelem byla založena pracovní skupina, 
která již započala práce na vytvoření řídící a kontrolní dokumentace NPO. Zároveň 
se pracuje na podobě projektové žádosti. Celý NPO je postaven na plnění milníků a cílů, 
přičemž dle sdělení EU musí vyhodnocení probíhat každých 6 týdnů. Zvažuje se tedy 
způsob, jakým se bude o stavu projektů reportovat a jaký k tomu bude využit informační 
systém (jedná se např. o možnostech použití MS 2014+).  

V příštích týdnech bude zjišťován stav projektů, v jaké fázi připravenosti se nacházejí. 
Jsou připraveny podklady pro projektové žádosti, které jsou postaveny na produktovém 
rozpadu. Jednotlivé produkty budou navázány na časový harmonogram.  

Proběhla také schůzka se zástupci auditního orgánu, který poskytl informaci, 
že je odpovědný za plnění čtyř milníků, přičemž dva z nich tvoří nevyjasněná oblast střetu 
zájmů, kde je postup očekáván ke konci tohoto roku, a může proto dojít k posunu celé 
implementace.   

Ing. Očko upozornil, že k NPO nelze přistupovat jako k pružnému nástroji reagujícímu 
pružně na epidemii Covid-19, nýbrž je nutné předpokládat byrokratický postup 
a ztíženou implementaci.  

Předpokládá se rychlá realizace projektů, které navazují na již proběhlé kroky a jsou 
umístěny v komponentě 1.3. Projekty v komponentě 1.4 nemají na co navazovat. Bude 
se vytvářet prostředí pro digitální transformaci firem, zejména v dosud opomíjených 
oblastech, jako je např. vzdělávání, a s NÚKIB je připravován Quantum. V komponentě 1.5 
jsou drobnější aktivity, např. dofinancování projektů v programu Digital Europe, a většinu 
komponenty tvoří podpora přímé digitální transformace firem. Implementace již probíhá 
ve všech komponentách bez ohledu na finální schválení.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané aktuální informace o Implementačních plánech DČ a Národním plánu obnovy.  

 

B. Katalog služeb 

Ing. Vrba prezentoval aktuální informace a naplnění Katalogu služeb OVM. Bylo ukončeno 
zasílání připomínek v meziresortním a vnitroresortním připomínkovém řízení. Bylo 
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obdrženo několik set připomínek, které se nyní budou vypořádávat tak, aby mohl být 
materiál začátkem září 2021 odeslán vládě ČR.  

Některé připomínky, zejména ze strany MF, jsou velmi specifické. Jako příklad uvedl 
Ing. Vrba připomínku, že celý plán digitalizace by neměl mít dopad na státní rozpočet, což 
je reálně nemožné. Ing. Dzurilla doplnil, že na základě vhodné přípravy NPO a IROP 
a aktuálně probíhajícím jednáním o státním rozpočtu předpokládá dostatek prostředků 
na digitalizaci.  

V době odeslání vládě, jak dále uvedl Ing. Vrba, se počítá s naplněností katalogu přes 90 %, 
což se dá považovat za úspěch.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace o Katalogu služeb. 

 

C. Single Digital Gateway 

Mgr. Bednář informoval o dosavadním vývoji implementace nařízení o Jednotné digitální 
bráně (dále jen „SDG“). Materiál k implementaci SDG, který stanovuje harmonogram 
a odpovědnosti a gesce, byl schválen vládou ČR 11. května 2020. V tomto roce 
je plánována aktualizace materiálu, která se bude věnovat zejména principu výměny 
důkazů pouze jednou. V přípravě dojde pravděpodobně ke zpoždění, neboť EK 
nepředložila dostatečně kvalitní návrh předpisu k systému Once Only, k němuž budou 
ještě upřesněny technické požadavky.  

Původní rozpočet na financování implementace SDG byl stanoven ve výši 265 mil. Kč. 
Částka pro rok 2020 byla již vyčerpána. Zbylá částka, určená na elektronizaci postupů 
podle přílohy č. 2, byla přesunuta do NPO. Financování je dále koordinováno s gestory 
a s Bc. Purem. V souvislosti s legislativou k Once Only byla původně odhadovaná částka 
na implementaci přesunuta do let 2022 a 2023, k jejímu zpřesnění dojde po vydání 
prováděcího předpisu.  

Od prosince 2020 byla spuštěna první část SDG, která se týká informací o životních 
situacích. EK byly nahlášeny dva portály, a to BI.cz a gov.cz. Oba portály fungují 
na principu AIS Správa katalogů, fungují v češtině i angličtině a dochází u nich ke sběru 
zpětné vazby pro EK dle podmínek SDG. 

Za pomoci MV proběhlo několik seminářů, jak naplňovat AIS RPP Povinností včetně 
evidence služeb a jejich detailního popisu. Funkční je také navazující technické řešení pro 
publikaci informací na PVS a dalších portálech.  

Stále zbývá publikovat 24 % informací k naplnění přílohy č. 1. Paní náměstkyně 
Tauberová dopisem oslovila příslušné resorty s žádostí o dopracování. Nejvíce 
chybějících popisů je nyní evidováno u MF a MD. Mgr. Bednář požádal zástupce těchto 
resortů o prostudování dopisu, který mapuje chybějící místa. V příloze č. 2 chybí v tuto 
chvíli 71 % záznamů k jednotlivým postupům, a ačkoli termín pro naplnění je stanoven 
na rok 2023, Mgr. Bednář vyzval příslušné gestory, aby již začali vyplňovat své údaje. 
Problematice se bude i nadále věnovat Pracovní skupina SDG zřízená pod RVIS, v průběhu 
září proběhne její jednání, které se bude zaměřovat zejména na přílohu č. 2.  
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EK nabízí zdarma překlady informací o životních situacích i popisů postupů. V roce 2020 
bylo využito 288 normostran a pro tento rok bylo k dispozici 543 normostran, z nichž 
je zatím 120 stran vyčerpáno. Služby mohou, v závislosti na zbývající kapacitě, využít 
všichni gestoři.  

Již se podařilo vytvořit navázání národních portálů na portál Your Europe, tudíž 
i automaticky generované stránky se zde zobrazují bez problémů. ČR je prvním státem, 
který využil toto nemechanické řešení.  

EK povinuje členské státy k tomu, aby SDG a portál Your Europe průběžně propagovaly. 
V ČR proběhla dne 26. května 2021 on-line událost zaměřená na zahájení podnikání, 
kterou pořádalo MPO společně s EK.  

Do prosince 2023 má ČR povinnost zelektronizovat 18 služeb. V této souvislosti byla 
zpracována metodika na základě nařízení SDG a metodik EK, která byla rozeslána 
příslušným náměstkům gesčních resortů. Metodika popisuje a shrnuje všechny dostupné 
informace, jak by měly postupy po elektronizaci vypadat. Případné dotazy budou 
probrány na jednání pracovní skupiny.  

V rámci systému Once Only by měly být do konce roku 2021 specifikovány veškeré 
technické požadavky, jimž bude nutné přizpůsobit infrastrukturu pro napojení na systém. 
Napojení bude probíhat prostřednictvím eDelivery Access Points, přičemž členské státy 
si budou moci zvolit, kolik bodů použijí. Dne 10. května 2021 vydala EK prováděcí předpis 
k Once Only, který ale neobsahoval úplný výčet technických parametrů. Členské státy 
proto využily práva kontroly předpisu a žádosti o jeho přepracování. Aktuálně probíhají 
bilaterální jednání s EK o konečné podobě předpisu, za ČR se jej dne 16. září 2021 zúčastní 
MPO, MV a NAKIT.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace o Single Digital Gateway. 

 

3) Analýza Federace portálů 

Mgr. Horváth informoval, že probíhají práce na projektu, který se věnuje pravidlům, 
kterými by se, zejména z hlediska uživatelů, měla řídit budoucí federace portálů. 
Mgr. Horváth poděkoval za vstřícnost všem, kteří se účastnili dotazování a byli 
nápomocni.  

Projekt má termín ukončení ze strany dodavatele 31. srpna 2021 a na konci září 2021 by 
měly být k dispozici jeho výstupy. Ty budou distribuovány na celou Radu.  

Již nyní je možné určit nejčastěji se opakující témata, která je třeba dořešit. Jedná se např. 
o oblast mandátů a role zmocnění, oblast zadávání či aktivní šíření informací o této 
problematice.  

Při diskuzích bylo oslaveno široké spektrum vlastníků portálů, mimo centrálních úřadů 
byly zapojeny také kraje, velká i malá města, zdravotní pojišťovna či banka.  

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace o analýze Federace portálů. 
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4) Změny v Národní architektuře eGovernmentu 

Ing. Šedivec uvedl, že OHA je na základě usnesení vlády č. 159/2021 pověřeno 
spravováním a udržováním navazujících dokumentů Informační koncepce ČR (dále jen 
„IK ČR“). Jedná se o dokumenty s výčtem takových povinností, u kterých není v případě 
změny nutné provádět vnitrorezortní a meziresortní připomínkové řízení. Změny jsou 
diskutovány v rámci Pracovní skupiny pro architekturu a řízení ICT veřejné správy, 
posuzovány nadřazeným Pracovním výborem pro efektivní a centrálně koordinované ICT 
veřejné správy (obojí zřízeno pod strukturou RVIS) a následně schvalovány Radou.  

Ing. Šedivec shrnul provedené změny. Nově byly popsány možnosti ITS v rámci 
CMS/KIVS, byly zveřejněny informace a možnost stáhnutí předpřipravené příručky pro 
digitalizaci služeb VS a pro informaci byla zveřejněna historie digitalizace služeb.  

Podstatnější jsou provedené změny u již schválených dokumentů. Jedná se o povinnosti 
řídit se Design systémem gov.cz při návrhu UI/UX portálu OVS, aktualizované statistiky 
NIA a byl rozšířen popis mandátů a oprávnění, který souvisí s prosazováním portálových 
řešení a pravidly jejich použití.  

Ing. Dzurilla se dotázal, jakým způsobem jsou pravidla napojena na schvalování projektů 
OHA, tj. zda jsou závazná ihned po schválení. Ing. Šedivec v reakci uvedl, že všechny 
dokumenty Národní architektury eGovernmentu navazují a rozvíjí principy IK ČR a slouží 
jako vodítko pro jejich naplnění. Jejich dodržování je podmínkou kladného stanoviska 
OHA, neboť ten je povinen řídit se při schvalování IK ČR.  

M. Bláha se dotázal, jakou formou je vhodné podávat připomínky k navrženým změnám. 
Ing. Šedivec uvedl, že na formě nezáleží, nicméně z hlediska vzájemného porozumění 
u navrhovaných změn doporučuje provést změny přímo v patřičném dokumentu, 
v případě žádostí o vysvětlení pak využít např. e-mailové komunikace.  

Ing. Dzurilla požádal o striktní dodržování pravidel, což povede k jednotnému 
eGovernmentu v ČR.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost jednomyslně schválila změny 
v Národní architektuře eGovernmentu.  

 

5) Propagace eGovernmentu 

Ing. Vrba informoval, že na začátku léta 2021 byla ukončena kampaň, která probíhala 
v médiích, a to jak v televizích, tak i na internetu. Hlavním heslem kampaně bylo, že 
„s eGovernmentem šetříte nervy, čas i peníze“. Zaměřovala se např. na bodové hodnocení 
řidiče a STK, elektronické daňové přiznání či eNeschopenku a nemocenskou.  

Kampaň byla vyhodnocena jako velmi úspěšná. V rámci stanic Nova Group byl dosažen 
Reach 1+ o hodnotě 65,2 %, což znamená, že kampaň měla dopad na tuto část populace 
ve věku 18 až 65 let, což odpovídá necelým 4 mil. osob, a byla naplněna vstupní očekávání. 
Na programech ČT byly zveřejňovány vzdělávací miniprogramy, které takto oslovily více 
než 3 mil. lidí. V případě zajištění finančních prostředků bude tato forma propagace 
opakována, neboť jsou připravena další videa k zveřejnění. 
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On-line kampaň, která probíhala na zpravodajských serverech, vedla k Impresi ve výši 
necelých 11 mil., což je souhrn osob, které reklamu viděly a zaznamenaly.  

Ačkoli výsledky kampaně mohou být ovlivněny např. epidemií koronaviru či zřízením 
bankovních identit, výsledky reklamy jsou patrné i na nárůstu návštěvnosti gov.cz, která 
je v porovnání s předchozím obdobím vyšší o 35 % u desktopových uživatelů a o 46 % 
vyšší u uživatelů používajících mobilní zařízení.   

Nárůst je zaznamenán i v počtu nově zřízených datových schránek, což je potvrzení 
trendu minulých let. Do dnešního data bylo v letošním roce zřízeno přibližně stejně 
datových schránek jako za celý rok loňský.  Důvodem může být i širší nabídka služeb.  

Ing. Vrba doplnil, že na konferenci v Mikulově bude MV vystupovat s dalšími 
podrobnostmi o kampani i s novými statistikami.  

Ing. Dzurilla dále uvedl, že cílem je dále rozvíjet portál gov.cz, doplňovat životní události 
a aktivně jimi reagovat na aktuální dění. Tomu se v brzké době přizpůsobí i nový UX. 
Ing. Vrba potvrdil, že web bude upravován po vzoru velkých evropských portálů a bude 
pružnější v čase. Dle Ing. Dzurilly se nárůst užívání elektronických identit blíží, proti 
loňskému roku, šestinásobku, což je podmětem pro zlepšování služeb, jejich 
škálovatelnost a celkové přizpůsobení většímu zájmu občanů.  

Ing. Vrba v reakci na dotaz uvedl, že prezentované statistiky návštěvnosti se vztahovaly 
konkrétně ke gov.cz, ale MV eviduje statistiky ke všem portálům z rodiny gov.cz, Portálu 
občana či k NIA. Postupně budou zveřejňovány, dosud se zvažuje, jaká bude použita 
prezentační technologie.  

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace propagaci eGovernmentu.  

 

6) eJustice 

Mgr. Sezemský představil obsáhlý projekt eJustice, který si klade za cíl digitalizaci procesů 
a transformaci agend za účelem modernizace a zjednodušení služeb uvnitř i vně resortu, 
přičemž navenek se tyto změny zaměřují zejména na veřejné právnické osoby, které jsou 
s resortem v neustálém kontaktu.  

Ministerstvo spravedlnosti se v rámci projektů eJustice podílí na centrálních systémech 
a převážně systémech státního zastupitelství a soudů, jelikož ty k tomu nemají 
postavenou organizační strukturu. Vězeňská služba, Probační a Mediační služba 
či Rejstřík trestů si své projekty řeší samy, MSp zajišťuje konzultace a finanční krytí 
v rámci státního rozpočtu.  

Strategické cíle eJustice jsou navázány na IK ČR, mezi ty hlavní patří digitalizace služeb 
a vytváření podmínek pro digitalizaci. Informační koncepce resortu se zaměřuje 
především na operativní a praktické záležitosti jako je pořizování, vytváření 
a provozování informačních systémů nebo řízení kvality a bezpečnosti. Aktuálně 
je nejvíce řešena strategie životního cyklu stávajících systémů.  

V eJustici je nyní provozováno přes 50 informačních systémů, přičemž ty nejstěžejnější 
z nich stojí, vzhledem k zastaralé infrastruktuře, před nahrazením a transformací. 
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V současnosti se implementuje 6 informačních systémů a připravuje se realizace dalších 
4. V ArchiREPO má resort 32 záměrů a další 4 budou v nejbližší době doplněny. Justice 
je zahlcena řadou nařízení na národní i evropské úrovni, které upřednostňují služby, 
které nejsou příliš atraktivní pro občany. Na koncepční projekty, jakými může být např. 
nahlížení do spisů, nezbývá dostatek kapacit.  

Ministerstvo spravuje 4 kritické informační systémy, 6 významných informačních 
systémů a do konce roku 2022 přibude z důvodu překvalifikování dalších 45 unikátních 
významných informačních systémů, které se ale, díky decentralizaci, budou provozně 
blížit náročnosti 250 systémů.  

Mezi významnými projekty poslední doby zmínil Mgr. Sezemský projekt UŠI, který 
zajišťuje nahrávání a ozvučení jednacích síní. Z 1300 jednacích místností je k tomuto 
osazení vhodných 1100 a v současnosti je zařízeno cca 500 z nich. Instalace značně 
snižuje administrativní zátěž protokolace. Dále projekt Databáze rozhodnutí nižších 
stupňů soudů, který, jak se ukazuje, bude vhodnou přípravou i na připravovanou 
legislativu. Třetí projekt je Anonymizační nástroj, který poloautomaticky kontroluje 
vydaná rozhodnutí a zvýrazní slova obsahující citlivé a osobní údaje. Zpracuje sto 
dokumentů během několika minut a pouze nejasnosti jsou čteny manuálně. Justiční 
autentizační a autorizační systém (JAAS) potvrzuje důležitost problematiky mandátů, 
přičemž klíčová je zde komunikace s právními profesionály, kteří za sebou mají tým 
zaměstnanců, které je třeba zmocnit. Systém je již nasazen v Seznamu skutečných 
majitelů a dále se implementuje. MSp se bude rádo podílet na dalších diskuzích téma 
udílení mandátů, které považuje za klíčové. Na jednom z obvodních soudů v Praze byla 
také zavedena Konverzní hybridní pošta, která šetří administrativní práci zaměstnanců. 
Její využití je podporováno nárůstem počtu datových schránek, ale rozpočet resortu zatím 
bohužel neumožňuje rozšíření na další soudy. V neposlední řadě byl Informační systém 
skutečných majitelů předělán na platformu veřejných rejstříků. 

Financování eJustice je značně závislé na výši přidělených prostředků ze státního 
rozpočtu, přičemž na investice je nyní kupříkladu alokováno méně než 150 mil. Kč. 
Probíhá snaha o zajištění financování z jiných zdrojů, např. NPO, IROP, CEF, Digital Europe 
či SRSP.  

Mgr. Sezemský v závěru své prezentace poděkoval za podporu resortům a úřadům, které 
digitalizaci justice podporují.  

Ing. Dzurilla nabídl pomoc při plánování rozpadu financování projektů a vzhledem k jejich 
připravenosti i případné zařazení do NPO. A vyzval nejen MSp, ale i další resorty, aby 
se neváhaly obracet na Kompetenční centrum NAKIT, které je připraveno spolupracovat 
a sdílet své zkušenosti. 

 

Přijaté usnesení: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně na vědomí 
podané informace o projektu eJustice.  
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7) Různé 

a. Zpráva o stavu eGovernment Cloudu v ČR 

Ing. Dzurilla uvedl, že připravený dokument a usnesení pro vládu již prošly  
připomínkovým řízením. Zásadní připomínky k materiálu vzneslo zejména MF, 
ale od včerejška je již v rámci vyjednávání o státním rozpočtu přislíbena částka na krytí 
potřeb eGovernment Cloudu. Domluva bude do textů co nejdříve zapracována a materiály 
budou vládě předloženy po novém přepočtu požadavků a celkové aktualizaci.  

 

8) Ukončení jednání 

Ing. Dzurilla poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 


